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Protokół XIII/19 

sesji Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego 

w dniu 24 września 2019r. 

 

Sesja odbyła się w Sali Kameralnej Filharmonii Świętokrzyskiej im. Oskara Kolberga  

w Kielcach ul. Stefana Żeromskiego 12. 

 

Obradom przewodniczył Przewodniczący Sejmiku, Andrzej Pruś.  

 

Obrady rozpoczęły się o godz. 13:10  i trwały do godz. 16:50. 

 

Nad prawidłowym przebiegiem obrad czuwali: mec. Piotr Świerczyński oraz mec. Magdalena 

Dębicka-Goworek. 

 

Radni otrzymali następujący porządek obrad: 

1. Otwarcie XIII sesji Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego przez Przewodniczącego Sejmiku 

– Pana Andrzeja Prusia. 

2. Stwierdzenie kworum. 

3. Zgłoszenie wniosków o zmianę lub uzupełnienie porządku obrad sesji. 

4. Wybór sekretarzy obrad. 

5. Głosowanie nad wnioskami o zmianę lub uzupełnienie porządku obrad sesji. 

6. Sprawozdanie z działalności Zarządu Województwa Świętokrzyskiego w okresie między 

sesjami. 

7. Informacja Przewodniczącego i Wiceprzewodniczących Sejmiku o działaniach podejmowanych 

pomiędzy sesjami.  

8. Rozpatrzenie projektu  uchwały o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Województwa 

Świętokrzyskiego: 

a) przedstawienie projektu uchwały – wystąpienie Przewodniczącego Komisji Statutowej Pana 

Sławomira Gierady, 

b)  dyskusja, 

c)  głosowanie uchwały. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia „Regulaminu przyznawania dodatków 

do wynagrodzenia nauczycieli wojewódzkich samorządowych jednostek organizacyjnych 

oświaty prowadzonych przez Samorząd Województwa Świętokrzyskiego”: 

a) przedstawienie projektu uchwały – wystąpienie Członka Zarządu  Pana Mariusza Goska, 

b) stanowisko Komisji Edukacji, Kultury i Sportu – wystąpienie Przewodniczącej Komisji  

Pani Agnieszki Buras, 

c) dyskusja, 

d) głosowanie uchwały. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia Gminie Koprzywnica pomocy finansowej: 

a) przedstawienie projektu uchwały – wystąpienie Członka Zarządu Pana Mariusza Goska, 

b) stanowisko Komisji Strategii Rozwoju, Promocji i Współpracy z Zagranicą - wystąpienie 

Przewodniczącego Komisji  Pana Grzegorza Banasia, 
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c) stanowisko Komisji Budżetu i Finansów - wystąpienie Przewodniczącej Komisji  Pani 

Magdaleny Zieleń, 

d) dyskusja, 

e) głosowanie uchwały. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Województwa Świętokrzyskiego na lata 2019 – 2043: 

a)  przedstawienie projektu uchwały – wystąpienie Skarbnika Województwa  

          Pani Marii Fidzińskiej – Dziurzyńskiej, 

b)  stanowisko Komisji Budżetu i Finansów- wystąpienie Przewodniczącej 

          Pani Magdaleny Zieleń, 

c)  dyskusja, 

d)  głosowanie uchwały. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie województwa na 2019 rok: 

a)  przedstawienie projektu uchwały – wystąpienie Skarbnika Województwa  

     Pani Marii Fidzińskiej – Dziurzyńskiej, 

b)  stanowisko Komisji Budżetu i Finansów- wystąpienie Przewodniczącej 

       Pani Magdaleny Zieleń, 

c) dyskusja, 

d) głosowanie uchwały. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki długoterminowej w Banku 

Rozwoju Rady Europy (CEB) na sfinansowanie planowanego deficytu budżetu województwa 

świętokrzyskiego w latach 2019-2021: 

a) przedstawienie projektu uchwały – wystąpienie Skarbnika Województwa  

Pani Marii Fidzińskiej – Dziurzyńskiej, 

b) stanowisko Komisji Budżetu i Finansów - wystąpienie Przewodniczącej Pani Magdaleny 

Zieleń, 

c) dyskusja, 

d) głosowanie uchwały. 

14. Informacja o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa 

Świętokrzyskiego na lata 2019-2043 za I półrocze 2019 roku: 

a) wystąpienie Marszałka Województwa  Pana Andrzeja Bętkowskiego, 

b) stanowisko Komisji Budżetu i Finansów - wystąpienie Przewodniczącej Pani Magdaleny 

Zieleń, 

c) dyskusja, 

d) przyjęcie informacji. 

15. Informacja o przebiegu wykonania budżetu Województwa za I półrocze 2019 roku: 

a)  wystąpienie Marszałka Województwa  Pana Andrzeja Bętkowskiego, 

b) stanowisko Komisji Budżetu i Finansów - wystąpienie Przewodniczącej Pani Magdaleny 

Zieleń, 

c) dyskusja, 

d) przyjęcie informacji. 

16. Rozpatrzenie projektu  uchwały antysmogowej zgłoszonego w trybie obywatelskiej inicjatywy 

uchwałodawczej: 
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a) stanowisko Komisji Rolnictwa, Gospodarki Wodnej i Ochrony Środowiska – wystąpienie 

Przewodniczącego Pana Artura Konarskiego, 

b) stanowisko Zarządu Województwa Świętokrzyskiego – wystąpienie Członka Zarządu Pana 

Marka Jońcy, 

c) dyskusja, 

d) głosowanie uchwały. 

17. Interpelacje i zapytania. 

18. Sprawy różne. 

19. Zamknięcie XIII sesji Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego. 

 

W związku z wejściem w życie z dniem 25 maja 2018r. rozporządzenia Parlamentu Europejskiego 

i Rady (UE) 2016/679 z 27 kwietnia 2016r. w sprawie ochrony osób fizycznych w związku 

z przetwarzaniem danych osobowych i w sprawie swobodnego przepływu takich danych oraz 

uchylenia dyrektywy 95/46/WE (RODO) uczestnicy sesji zostali zapoznani z komunikatem, 

że przebieg obrad będzie transmitowany on-line na stronie internetowej Województwa 

Świętokrzyskiego.   

 

Przebieg posiedzenia: 

Ad 1. 

Przewodniczący Sejmiku otworzył obrady XIII sesji Sejmiku. Następnie powitał radnych 

i zaproszonych gości, zgodnie z załączonymi listami obecności (zał. nr 1, 2, 3, i 4). 

 

Ad 2. 

Przewodniczący Sejmiku poprosił radnych o potwierdzenie kworum w systemie e’Sesja. Na tej 

podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 28 radnych, tym samym zachowane było kworum 

wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

Ad 3.  

Radny Andrzej Swajda Przewodniczący Klubu Radnych Polskiego Stronnictwa Ludowego 

w imieniu Klubu Radnych zgłosił wniosek o  wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały 

w sprawie apelu do Rządu Rzeczypospolitej Polskiej o zaprzestanie zaniedbywania inwestycyjnego 

Województwa Świętokrzyskiego, a następnie odczytał treść powyższego apelu. 

 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że projekt uchwały został złożony przez Klub na piśmie, 

stosownie do § 90 ust. 1 Statutu Województwa Świętokrzyskiego (zał. nr 5).  

 

Przewodniczący Sejmiku zapytał, czy są inne wnioski o zmianę lub uzupełnienie porządku obrad? 

 

Więcej wniosków nie zgłoszono. 

 

Ad 4. 

Na sekretarzy obrad Sejmik wybrał radnych: Agnieszkę Buras i Arkadiusza Bąka. 
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Ad 5.  

Przewodniczący Sejmiku poinformował, ze zgodnie z art. 21 ust. 2 ustawy o samorządzie 

województwa Sejmik może wprowadzić zmiany w porządku obrad bezwzględną większością 

głosów ustawowego składu Sejmiku.  

 

Przewodniczący Sejmiku poddał pod głosowanie wniosek o wprowadzenie do porządku obrad 

projektu uchwały w sprawie apelu do Rządu Rzeczypospolitej Polskiej o zaprzestanie 

zaniedbywania inwestycyjnego Województwa Świętokrzyskiego. Zapytał, kto z radnych 

jest za przyjęciem wniosku, kto jest przeciw, kto wstrzymał się od  głosowania. 

 

Wniosek w ww. sprawie nie uzyskał wymaganej bezwzględnej większości głosów ustawowego 

składu Sejmiku. Za wnioskiem głosowało 11 radnych, przy  14 głosach „przeciw” 

i 3 „wstrzymujących się”.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

Ad 6. 

Radni otrzymali Sprawozdanie z działalności Zarządu Województwa Świętokrzyskiego w okresie 

między sesjami od  08.07.2019 r. do 08.09.2019 r. (zał. nr 7 ). 

 

Głos w dyskusji zabrał radny Arkadiusz Bąk, który pozytywnie odniósł się do powyższego 

Sprawozdania. Przyznał, że w przeciwieństwie do poprzednich Informacji z działalności Zarządu, 

obecne Sprawozdanie jest treściwe, spójne i zawiera informację finansową. Podziękował 

Marszałkowi Województwa Andrzejowi Bętkowskiemu za wysłuchanie na poprzedniej sesji 

uwag dotyczących powyższej informacji i zastosowanie ich w obecnym Sprawozdaniu. 

 

Sejmik przyjął bez uwag ww. sprawozdanie. 

 

Ad 7. 

Radni otrzymali Informację Przewodniczącego i Wiceprzewodniczących Sejmiku  

o działaniach podejmowanych między sesjami (zał. nr 8). 

 

Sejmik bez uwag przyjął ww.  informację. 

 

Ad 8.  

Radni otrzymali projekt  uchwały o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Województwa 

Świętokrzyskiego (zał. nr 9). 

 

Radny Sławomir Gierada, Przewodniczący Komisji Statutowej omówił projekt uchwały, 

a  następnie poprosił o przyjęcie przez Sejmik ww. projektu. 

 

Głosów w dyskusji nie było. 
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Przewodniczący Sejmiku poddał pod głosowanie projekt uchwały o zmianie uchwały w sprawie 

uchwalenia Statutu Województwa Świętokrzyskiego. Zapytał, kto z radnych jest za podjęciem 

uchwały, kto jest przeciw, kto wstrzymał się od  głosowania. 

 

Uchwała Nr XIII/170/19 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik jednogłośnie 

tj. 28 głosami „za”  i stanowi załącznik nr 10 do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

Ad 9.  

Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie określenia „Regulaminu przyznawania dodatków 

do wynagrodzenia nauczycieli wojewódzkich samorządowych jednostek organizacyjnych oświaty 

prowadzonych przez Samorząd Województwa Świętokrzyskiego” (zał. nr 12). 

 

Mariusz Gosek, Członek Zarządu Województwa omówił projekt uchwały, a  następnie poprosił 

o przyjęcie przez Sejmik ww. projektu. 

 

Radna Agnieszka Buras, Przewodnicząca Komisji Edukacji, Kultury i Sportu poinformowała 

o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektu uchwały przez Komisję (Opinia Nr 23/19 stanowi 

załącznik nr 13 do protokołu). 

 

Głosów w dyskusji nie było. 

 

Przewodniczący Sejmiku poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie określenia 

„Regulaminu przyznawania dodatków do wynagrodzenia nauczycieli wojewódzkich 

samorządowych jednostek organizacyjnych oświaty prowadzonych przez Samorząd Województwa 

Świętokrzyskiego”. Zapytał, kto z radnych jest za podjęciem uchwały, kto jest przeciw, 

kto wstrzymał się od  głosowania. 

 

Uchwała Nr XIII/171/19 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik jednogłośnie 

tj. 28 głosami „za”  i stanowi załącznik nr 14 do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

 

Ad 10.  

Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie udzielenia Gminie Koprzywnica pomocy finansowej 

(zał. nr 16). 

 

Mariusz Gosek, Członek Zarządu omówił projekt uchwały, a  następnie poprosił o przyjęcie 

przez Sejmik ww. projektu. 

 

Radny Grzegorz Banaś, Przewodniczący Komisji Strategii Rozwoju, Promocji i Współpracy 

z Zagranicą poinformował o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektu uchwały przez Komisję 

(Opinia Nr 28/19 stanowi załącznik nr 17 do protokołu). 
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Radna Magdalena Zieleń, Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów poinformowała 

o negatywnym zaopiniowaniu ww. projektu  uchwały przez Komisję. Poinformowała, że Komisja 

nie uzyskała wymaganych informacji w sprawie spójności zmiany powierzchni żwirowej 

na asfaltową, a trwałością projektu.  (Opinia Nr 52/19 stanowi załącznik nr 18). 

 

Głos w dyskusji w sprawie zmiany nawierzchni szutrowej na bitumiczną na szlaku rowerowym 

Green Velo w miejscowościach Sośniczany i Koprzywnica zabrali: 

Marek Jońca, Członek Zarządu,  

radny Andrzej Swajda,  

radny Grzegorz Świercz, 

radny Henryk Milcarz, Wiceprzewodniczący Sejmiku. 

 

Radny Leszek Wawrzyła złożył wniosek formalny o zakończenie dyskusji i przejście 

do głosowania. 

 

Radny Artur Konarski złożył wniosek formalny o kontynuowanie dyskusji.  

 

Przewodniczący Sejmiku poddał pod głosowanie wniosek formalny radnego Leszka Wawrzyły 

o zakończenie dyskusji i przejście do głosowania. Zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem 

wniosku, kto jest przeciw, kto wstrzymał się od  głosowania. 

 

Wniosek w ww. sprawie nie uzyskał wymaganej większości. Radni oddali równa liczbę głosów 

tj. 14 „za” i  14 głosów „przeciw” .  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

 

W dalszej części dyskusji głos zabrali:  

radna Agata Binkowska, 

radny Artur Konarski, 

radny Grzegorz Gałuszka, 

radny Paweł Krakowiak, 

Mariusz Gosek, Członek Zarządu, 

Anna Grzela Dyrektor Departamentu Transportu i Komunikacji, 

radna Elżbieta Śreniawska, 

radny Henryk Milcarz, Wiceprzewodniczący Sejmiku, 

radny Arkadiusz Bąk. 

 

Nagranie z przebiegu obrad odzwierciedlające pełne wypowiedzi osób biorących udział w dyskusji 

jest udostępnione na stronie samorządu województwa oraz w Biuletynie Informacji Publicznej 

pod linkiem:  

https://bip.sejmik.kielce.pl/844-nagrania-obrad-sejmiku-wojewodztwa-swietokrzyskiego-vi-

kadencji-lata-2018-2023/7608-xiii-sesja-sejmiku-wojewodztwa-swietokrzyskiego-w-kielcach.html 

 

Radny Grzegorz Banaś zgłosił wniosek formalny o 10 minut przerwy. 

https://bip.sejmik.kielce.pl/844-nagrania-obrad-sejmiku-wojewodztwa-swietokrzyskiego-vi-kadencji-lata-2018-2023/7608-xiii-sesja-sejmiku-wojewodztwa-swietokrzyskiego-w-kielcach.html
https://bip.sejmik.kielce.pl/844-nagrania-obrad-sejmiku-wojewodztwa-swietokrzyskiego-vi-kadencji-lata-2018-2023/7608-xiii-sesja-sejmiku-wojewodztwa-swietokrzyskiego-w-kielcach.html
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Przewodniczący Sejmiku poddał pod głosowanie wniosek formalny o 10 min przerwy. Zapytał, 

kto z radnych jest za przyjęciem wniosku, kto jest przeciw, kto wstrzymał się od  głosowania. 

 

Wniosek w ww. sprawie został przez Sejmik przyjęty większością głosów, tj. 17 „za” 

przy  9 głosach „przeciw” i 1 „wstrzymującym się”.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku ogłosił 10 minut przerwy. 

 

Po przerwie wznowiono obrady. Przewodniczący Sejmiku poprosił radnych o potwierdzenie 

kworum w systemie e’Sesja. Na tej podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 27 radnych, tym 

samym zachowane było kworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

W kolejnej części dyskusji dotyczącej remontu szlaku rowerowego Green Velo głos zabrał Marek 

Jońca, Członek Zarządu, który ostatecznie potwierdził, że zmiana nawierzchni szutrowej 

na bitumiczną nie spowoduje utraty trwałości projektu. Zaznaczył, że nadzór Państwowej Agencji 

Przedsiębiorczości zaleca aby w ww. przypadkach naprawiać stan drogi. 

 

Z uwagi na przybycie na salę radnej Agnieszki Buras, Przewodniczący Sejmiku poprosił jeszcze 

raz o potwierdzenie kworum. Na tej podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 28 radnych, tym 

samym zachowane było kworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

Przewodniczący Sejmiku poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie udzielenia Gminie 

Koprzywnica pomocy finansowej. Zapytał, kto z radnych jest za podjęciem uchwały, kto jest 

przeciw, kto wstrzymał się od  głosowania. 

 

Uchwała Nr XIII/172/19 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik większością głosów 

tj. 24 głosami „za” przy 1 głosie „wstrzymującym się” i stanowi załącznik nr 21 do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 

 

Ad 11 i 12.  

Przewodniczący Sejmiku zwrócił się do radnych z pytaniem, czy punkty 11 i 12 z porządku obrad 

mogą być omówione łącznie. Radni nie zgłosili sprzeciwu. 

 

Radni otrzymali projekty uchwał: 

- w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa Świętokrzyskiego na lata 

2019 – 2043 (zał. nr 23), 

- w sprawie zmian w budżecie województwa na 2019 rok (zał. nr 24).  

 

Głos zabrała Maria Fidzińska-Dziurzyńska, Skarbnik Województwa, która przedstawiła 

projekty uchwał, a następnie poprosiła o przyjęcie przez Sejmik ww. projektów. 
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Radna Magdalena Zieleń, Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów poinformowała 

o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektów  uchwał przez Komisję (Opinie Nr 54/19 i 55/19 

stanowią załączniki nr 25 i 26). 

 

Przewodniczący Sejmiku otworzył łączną dyskusję do ww. punktów z porządku obrad. 

 

Głosów w dyskusji nie było.  

 

Przewodniczący Sejmiku poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Województwa Świętokrzyskiego na lata 2019 – 2043. Zapytał, kto z radnych 

jest za podjęciem uchwały, kto jest przeciw, kto wstrzymał się od  głosowania. 

 

Uchwała Nr XIII/173/19 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik większością głosów 

tj. 26 głosami „za” przy 2 głosach „wstrzymujących się” i stanowi załącznik nr 27 do protokołu. 

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie 

województwa na 2019 rok. Zapytał, kto z radnych jest za podjęciem uchwały, 

 kto jest przeciw, kto wstrzymał się od  głosowania. 

 

Uchwała Nr XIII/174/19 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik jednogłośnie  

tj. 26 głosami „za” przy 2 głosach „wstrzymujących się” i stanowi załącznik nr 29 do protokołu. 

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 30 do protokołu. 

 

Ad 13. 

Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki długoterminowej w Banku 

Rozwoju Rady Europy (CEB) na sfinansowanie planowanego deficytu budżetu województwa 

świętokrzyskiego w latach 2019-2021 (zał. nr 31). 

 

Głos zabrała Maria Fidzińska-Dziurzyńska Skarbnik Województwa, która przedstawiła projekt 

uchwały, a następnie poprosiła o przyjęcie przez Sejmik ww. projektu. 

 

Radna Magdalena Zieleń, Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów poinformowała 

o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektów  uchwał przez Komisję (Opinia Nr 53/19 stanowi 

załącznik nr 32). 

 

Głos w dyskusji dotyczącej zaciągnięcia pożyczki długoterminowej do łącznej kwoty 144 mln zł 

na sfinansowanie planowanego deficytu budżetu Województwa Świętokrzyskiego w latach 2019-

2021 zabrali: 

radny Mieczysław Gębski, Wiceprzewodniczący Sejmiku,  

Maria Fidzińska-Dziurzyńska, Skarbnik Województwa Świętokrzyskiego, 

radna Agnieszka Buras, 
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radna Magdalena Zieleń, 

radny Arkadiusz Bąk, 

radny Grzegorz Świercz, 

radny Henryk Milcarz, Wiceprzewodniczący Sejmiku. 

 

Nagranie z przebiegu obrad odzwierciedlające pełne wypowiedzi osób biorących udział w dyskusji 

jest udostępnione na stronie samorządu województwa oraz w Biuletynie Informacji Publicznej 

pod linkiem:  

https://bip.sejmik.kielce.pl/844-nagrania-obrad-sejmiku-wojewodztwa-swietokrzyskiego-vi-

kadencji-lata-2018-2023/7608-xiii-sesja-sejmiku-wojewodztwa-swietokrzyskiego-w-kielcach.html 

 

Przewodniczący Sejmiku poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia 

pożyczki długoterminowej w Banku Rozwoju Rady Europy (CEB) na sfinansowanie planowanego 

deficytu budżetu województwa świętokrzyskiego w latach 2019-2021. Zapytał, kto z radnych jest 

za podjęciem uchwały, kto jest przeciw, kto wstrzymał się od  głosowania. 

 

Uchwała Nr XIII/175/19 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik większością głosów 

tj. 18 głosami „za” przy 10 głosach „wstrzymujących się” i stanowi załącznik nr 33 do protokołu. 

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 34 do protokołu. 

 

Ad 14 i 15.  

Przewodniczący Sejmiku zwrócił się do radnych z pytaniem, czy punkty 14 i 15 z porządku obrad 

mogą być omówione łącznie. Radni nie zgłosili sprzeciwu. 

 

Radni otrzymali: 

- Sprawozdanie z wykonania planu finansowego Wojewódzkiego Ośrodka Ruchu Drogowego   

w Kielcach na dzień 30.06.2019 roku (zał. nr 35), 

- Uchwałę Nr 1015/19 Zarządu Województwa Świętokrzyskiego z dnia 30 sierpnia 2019 roku 

w sprawie przyjęcia „Informacji o przebiegu wykonania budżetu Województwa za I półrocze 

2019 roku (zał. nr 36), 

- Uchwałę Nr 1016/19 Zarządu Województwa Świętokrzyskiego z dnia 30 sierpnia 2019 roku 

w sprawie przyjęcia Prognozy finansowej Województwa Świętokrzyskiego na lata 2019-2043 

za I półrocze 2019 roku (zał. nr 37), 

- Uchwałę nr 1022/19 Zarządu Województwa Świętokrzyskiego z dnia 4 września 2019 roku 

w sprawie przyjęcia informacji o przebiegu wykonania planów finansowych za I półrocze 2019 

roku, przedłożonych przez samorządowe instytucje kultury (zał. nr 38), 

- Uchwałę Nr 37/2019 V Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach z dnia 

19 września 2019 roku. (zał. nr 39) 

 

Andrzej Bętkowski Marszałek Województwa przedstawił Informację o kształtowaniu 

się Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa Świętokrzyskiego na lata 2019-2043 

za I półrocze 2019 roku oraz Informację o przebiegu wykonania budżetu Województwa 

za I półrocze 2019 roku (wydruk prezentacji stanowi zał. nr 40 ). 

https://bip.sejmik.kielce.pl/844-nagrania-obrad-sejmiku-wojewodztwa-swietokrzyskiego-vi-kadencji-lata-2018-2023/7608-xiii-sesja-sejmiku-wojewodztwa-swietokrzyskiego-w-kielcach.html
https://bip.sejmik.kielce.pl/844-nagrania-obrad-sejmiku-wojewodztwa-swietokrzyskiego-vi-kadencji-lata-2018-2023/7608-xiii-sesja-sejmiku-wojewodztwa-swietokrzyskiego-w-kielcach.html
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Nagranie z przebiegu obrad odzwierciedlające pełną wypowiedź Marszałka Województwa Pana 

Andrzeja Bętkowskiego jest udostępnione na stronie samorządu województwa oraz w Biuletynie 

Informacji Publicznej pod linkiem:  

https://bip.sejmik.kielce.pl/844-nagrania-obrad-sejmiku-wojewodztwa-swietokrzyskiego-vi-

kadencji-lata-2018-2023/7608-xiii-sesja-sejmiku-wojewodztwa-swietokrzyskiego-w-kielcach.html 

 

Radna Magdalena Zieleń, Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów poinformowała 

o pozytywnym zaopiniowaniu ww. Informacji przez Komisję (Opinie Nr 50/19 i 51/19 stanowią 

załączniki nr 41 i 42). 

 

Głos w dyskusji zabrali: 

Radny Arkadiusz Bąk,  

Radna Jolanta Tyjas,  

Radny Henryk Milcarz, Wiceprzewodniczący Sejmiku.  

 

Nagranie z przebiegu obrad odzwierciedlające pełne wypowiedzi radnych jest udostępnione 

na stronie samorządu województwa oraz w Biuletynie Informacji Publicznej pod linkiem:  

https://bip.sejmik.kielce.pl/844-nagrania-obrad-sejmiku-wojewodztwa-swietokrzyskiego-vi-

kadencji-lata-2018-2023/7608-xiii-sesja-sejmiku-wojewodztwa-swietokrzyskiego-w-kielcach.html 

 

Po zakończeniu dyskusji radni przyjęli powyższe Informacje. 

 

Ad 16. 

Radni otrzymali projekt uchwały antysmogowej zgłoszony w trybie obywatelskiej inicjatywy 

uchwałodawczej (zał. nr 43). 

 

Przewodniczący Sejmiku przypomniał, że obywatelski projekt uchwały antysmogowej został 

złożony w dniu 16 lipca 2019r. i przedstawiony przez wnioskodawców na sesji w dniu 22 lipca 

2019 roku. Decyzją Sejmiku projekt został odesłany do Komisji Rolnictwa, Gospodarki Wodnej 

i Ochrony Środowiska celem przeanalizowania sprawy pod względem formalno – prawnym 

i merytorycznym.   

Następnie poprosił o przedstawienie stanowiska Przewodniczącego Komisji Rolnictwa, Gospodarki 

Wodnej i Ochrony Środowiska. 

Radny Artur Konarski, Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Gospodarki Wodnej i Ochrony 

Środowiska przedstawił stanowisko Komisji (zał. nr 44), a  następnie poprosił o odrzucenie przez 

Sejmik ww. projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Sejmiku poprosił o przedstawienie stanowiska przez Członka Zarządu. 

 

Marek Jońca, Członek Zarządu przedstawił stanowisko Zarządu Województwa 

Świętokrzyskiego. Podkreślił, że inicjatywa uchwałodawcza w rozpatrywanej sprawie należy 

https://bip.sejmik.kielce.pl/844-nagrania-obrad-sejmiku-wojewodztwa-swietokrzyskiego-vi-kadencji-lata-2018-2023/7608-xiii-sesja-sejmiku-wojewodztwa-swietokrzyskiego-w-kielcach.html
https://bip.sejmik.kielce.pl/844-nagrania-obrad-sejmiku-wojewodztwa-swietokrzyskiego-vi-kadencji-lata-2018-2023/7608-xiii-sesja-sejmiku-wojewodztwa-swietokrzyskiego-w-kielcach.html
https://bip.sejmik.kielce.pl/844-nagrania-obrad-sejmiku-wojewodztwa-swietokrzyskiego-vi-kadencji-lata-2018-2023/7608-xiii-sesja-sejmiku-wojewodztwa-swietokrzyskiego-w-kielcach.html
https://bip.sejmik.kielce.pl/844-nagrania-obrad-sejmiku-wojewodztwa-swietokrzyskiego-vi-kadencji-lata-2018-2023/7608-xiii-sesja-sejmiku-wojewodztwa-swietokrzyskiego-w-kielcach.html
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do kompetencji Zarządu Województwa. Następnie w imieniu Zarządu Województwa 

Świętokrzyskiego ponowił wniosek o odrzucenie powyższego projektu uchwały. 

 

Głos w dyskusji zabrali: 

Radny Grzegorz Gałuszka, 

Sławomir Neugebauer Dyrektor Departamentu Rozwoju Obszarów Wiejskich i Środowiska, 

Mecenas Piotr Świerczyński, 

Marek Bogusławski, Członek Zarządu, 

Radny Mieczysław Sas, 

Radny Arkadiusz Bąk. 

 

Nagranie z przebiegu obrad odzwierciedlające pełne wypowiedzi osób biorących udział w dyskusji 

jest udostępnione na stronie samorządu województwa oraz w Biuletynie Informacji Publicznej 

pod linkiem:  

https://bip.sejmik.kielce.pl/844-nagrania-obrad-sejmiku-wojewodztwa-swietokrzyskiego-vi-

kadencji-lata-2018-2023/7608-xiii-sesja-sejmiku-wojewodztwa-swietokrzyskiego-w-kielcach.html 

 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że stosownie do § 97 Statutu Województwa 

Świętokrzyskiego w razie zgłoszenia wniosku o odrzucenie projektu uchwały w całości wniosek ten 

podlega głosowaniu w pierwszej kolejności. W związku z powyższym poddał pod głosowanie 

wniosek o odrzucenie projektu uchwały antysmogowej zgłoszony w trybie obywatelskiej inicjatywy 

uchwałodawczej. Zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem wniosku, kto jest przeciw, 

kto wstrzymał się od  głosowania. 

 

Wniosek w ww. sprawie został przez Sejmik przyjęty większością głosów, tj. 16 „za” 

przy  8 głosach „przeciw” i 2 „wstrzymujących się”.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 45 do protokołu. 

 

Ad 17. 

Radny Jan Maćkowiak  złożył interpelację w sprawie zaplanowanych przez Rząd nowych linii 

kolejowych tzw. „szprych” przebiegających przez województwo Świętokrzyskie. Wspomniał 

o  szprysze nr 6 ujętej w rządowym projekcie biegnącej od Podkarpacia do CPK w Baranowie przez 

Sandomierz, Ostrowiec Św., Radom, Grójec, pomijając Starachowice i Skarżysko Kamienną, 

pomimo, że, jak wspomniał, w dniu 10 września w wywiadzie opublikowanym w Echu Dnia 

Mariusz Gosek, Członek Zarządu poinformował, iż szprycha ta miała przebiegać przez pominięte 

miasta. 

 

Radny Marek Strzała, Wiceprzewodniczący Sejmiku złożył interpelację dotyczącą 

przygotowania przez Zarząd Województwa środków finansowych na wykonanie remontu drogi 

Staszów - Stopnica. 

 

Radny Leszek Wawrzyła złożył interpelację dotyczącą zabezpieczenia przez Samorząd 

Województwa środków na podniesione we wrześniu br. wynagrodzenia dla nauczycieli. 

https://bip.sejmik.kielce.pl/844-nagrania-obrad-sejmiku-wojewodztwa-swietokrzyskiego-vi-kadencji-lata-2018-2023/7608-xiii-sesja-sejmiku-wojewodztwa-swietokrzyskiego-w-kielcach.html
https://bip.sejmik.kielce.pl/844-nagrania-obrad-sejmiku-wojewodztwa-swietokrzyskiego-vi-kadencji-lata-2018-2023/7608-xiii-sesja-sejmiku-wojewodztwa-swietokrzyskiego-w-kielcach.html
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Radna Jolanta Tyjas złożyła interpelację dotyczącą rozwoju turystyki w województwie 

świętokrzyskim na przestrzeni 10 ostatnich lat. 

 

Mariusz Gosek, Członek Zarządu w odpowiedzi na interpelację radnego Jana Maćkowiaka 

poinformował, że na pierwszym spotkaniu z przedstawicielami Spółki CPK wskazano, 

aby uwzględnić włączenie do szprychy nr 6 Starachowic i Skarżyska Kamiennej. 

 

Radna Agnieszka Buras ponowiła słownie interpelację o wygospodarowanie środków 

na realizację zadania pn. rozbudowa drogi wojewódzkiej nr 751 Suchedniów Ostrowiec Św. 

na odcinku od 0,000 km do 6530 km na terenie gminy Suchedniów oraz w miejscowości Wzdół 

Rządowy – Góra Św. Barbary. 

 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że w trakcie obrad do Prezydium Sejmiku została 

złożona interpelacja radnej Elżbiety Śreniawskiej. 

 

Ad 18.  

Sprawy różne 

 

Przewodniczący Sejmiku, przekazał informacje z Departamentu Edukacji, Sportu i Turystki 

UMWŚ, który poinformował, że podległa placówka - Centrum Kształcenia Zawodowego 

i Ustawicznego w Morawicy posiada w swoich zasobach sprzęt: zestawy komputerowe, tablety 

graficzne, urządzenia wielofunkcyjne, drukarki, biurko i krzesła, który jest obecnie zbędny 

i niewykorzystywany przez  placówkę. Z posiadanych  informacji wynika, że sprzęt jest w dobrym 

stanie technicznym i może być nadal wykorzystywany w pracy przez inne podmioty.  

Poinformował również, że służbowe adresy radnych zostały skonfigurowane jako domyślne 

na tabletach. Dostęp  możliwy jest przez aplikację outlook bez konieczności wpisywania hasła. Jeśli  

dokonywane były zmiany ustawień outlooka, bądź jeżeli radni chcieliby używać poczty służbowej 

na innych urządzeniach, konieczne jest uzyskanie nowego hasła startowego bezpośrednio 

z oddziału obsługi informatycznej Urzędu Marszałkowskiego. 

 

Wspomniał również, że otrzymał pismo Przewodniczącego Komisji Strategii Rozwoju, Promocji 

i Współpracy z Zagranicą w sprawie włączenia do porządku obrad XIV sesji Sejmiku projektu 

uchwały w sprawie apelu do Rządu Rzeczypospolitej Polskiej o objecie dofinansowaniem dróg 

wojewódzkich w ramach ustawy o Funduszu Dróg Samorządowych, zgłoszonego przez Klub 

Radnych PSL, którego treść przytoczył. Następnie poinformował, że projekt ww. uchwały zostanie 

wprowadzony do porządku obrad XIV sesji Sejmiku. 

 

Zakomunikował, że XIV sesja Sejmiku odbędzie 28 października br. w Filharmonii 

Świętokrzyskiej w Kielcach. Poprzedzą ją posiedzenia Komisji w dniach 24 i 25 października 

br. Poprosił radnych  o rezerwację ww. terminów w swoich kalendarzach. 
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Radny Arkadiusz Bąk oznajmił, że nie można konfigurować haseł radnym, których e’maile 

i korespondencje są ich prywatną korespondencją.  

 

Radny Paweł Krakowiak zaprosił na najbliższą sobotę (28 września) na godzinę 13:00 do Osieka 

na inscenizację bitwy „Pod Osiekiem” w 80 rocznicę bitwy z 11 września 1939 roku. 

 

Marek Bogusławski, Członek Zarządu wnioskował, aby dla wszystkich radnych podczas obrad 

dostępna była woda na stołach oraz aby zmienić ustawienie stołów w tzw. „podkowę. 

 

Radny Leszek Wawrzyła życzył sukcesu wszystkim startującym w wyborach parlamentarnych.  

 

Ad 19.   

Przewodniczący Sejmiku ogłosił zamknięcie XIII sesji Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego.  

 

 

 

                                                                        Przewodniczący Sejmiku 

 

 

                                                                  Andrzej Pruś 

 

Sekretarze obrad: 

 

 

Radny Arkadiusz Bąk                                                                                 Radna Agnieszka Buras 

 

………………………….                                                                              …………………………...    
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Protokół sporządził: 

Robert Świstak 


